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מזל טוב!

מזל טוב כפול

לעדה חפץ ולכל המשפחה 

לבת המצוה של הנכדה עפרי 

בתם של רונן ושלמיטל

ולבת המצוה של אלונה, 

בתם של רעות  ואיתן שוורץ 

לכוכבה ולנחום צימבליסטה
להולדת הנינה

נכדה לאורנה ואילן
בת ליעל ויעקב

שבת  פרשת שמיני, שבת החודש

מנחה וקבלת שבת - רבע שעה אחרי הדלקת נרות 

13:30  - מנחה גדולה 

17:15   - מנחה קטנה

שבת:
06:30   -  מניין ראשון בבית הכנסת 

מניין מרכזי - בבית הכנסתמניין מרכזי - בבית הכנסת       - - 08:3008:30

זמני תפילות השבת

תפילת מנחה בימי החול בבית הכנסת - 19:00

שיעור לאחר מוסף

זאב ספראי
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שיעור לאחר  מנחה (17:30)

הרב אילעאי

“מלחמות אחים - 

מאז ועד היום”

ולכל המשפחהלמרלי ומרדי ריין 
לבר המצווה של הנכד רותם

בן אייל ותמנע.

לניבה (טסלר) וגל סלע

לנישואיכם בשעה טובה

להורים נעמי ושמוליק טסלר

ולכל החמולה 

   בר המצווה של נדב רדר  יחול בשבת פר’ תזריע, ה’ בניסן (�.��). 

            (לבעלי השמחות עדיפות בקבלת דירות אירוח).

להתראות בשמחות!



מהפרשה    
נקודה

  שמות רבים של בעלי חיים מופיעים בפרשתנו:

מעלי גרה, מפריסי פרסה, בעלי כנף העפים

באוויר, דגים השוחים במים ושרצים השורצים על

הארץ. את סיפורו של עוף אחד שאינו מוזכר

בפרשה מביא הרב ד"ר זאביק קיציס ממעלה

גלבוע, בספרו המקסים "50 קריאות בסיפורי

חסידים":

“בלילות שבין חמישי לשישי, בבית המדרש של כבוד

קדושת רבינו האדמו״ר ר׳ חיים מצאנז, נהגו הקהל

ללמוד שעות ארוכות. פעם אחת, באמצע ההתוועדוּת

החסידית שלאחר הלימוד המפרך, נכנס פתאום הרבי

מצאנז אל החדר ושאל: ’אברכים יקרים, במה אתם

עוסקים?’. מגודל הפחד שנפל על התלמידים נאלמו

כולם דום ולא השיבו דבר. הרבי חזר על שאלתו שנית:

‘במה אתם עוסקים?’. ‘עוסקים אנו בסיפורי מעשיות,

ומספרים על נפלאות הצדיקים’, ענו לו לבסוף

התלמידים. 

באותה שעה עומד היה ר׳ חיים מצאנז על רגליו,

מקטרתו המיוחדת בפיו, והוא מעלה בה עשן רב. והנה

עלה עשנה של המקטרת עד שנמלא כל הבית עשן. אז

פתח הרבי את פיו הקדוש וסיפר:

‘דעו, כי יש מין עוף הנקרא ׳פָא'. עוף זה, רגליו מצורעות

וגלדי פצעיו מכסים זה את זה. כשמביט זה העוף

ברגליו הוא מצטער מאוד, עד שמואס בחייו. הסבל

והביזיון קשים מאד וכמעט בלתי אפשריים. והנה, בורא

העולם, יוצר כל חי, ברא לו לעוף זה גם כנפיים, ובהן

נוצות יפות ומגוונות בכל  מיני גוונים של נוי ויופי.  ובש

יש לך כנפי רוח
נחמיה רפל

ובשעה שאותו העוף מצטער על הצרעת שברגליו מיד

מרים את עיניו ומביט על כנפיו, ורואה את יפי זריחת

נוצותיו, יופי שאין כדוגמתו בעולם כולו, ומיד שבה נפשו

אליו’. 

‘כך אנחנו’ – המשיך הרבי מצאנז ואמר – ‘כשאנו

מביטים על עצמנו ועל ימינו, הנה כמעט שנפסקה

 החיוּת מקרבנו מרוב צער. אולם כשאנו מביטים על

אבותינו ועל פועלם של רבותינו הצדיקים הזכורים

לטוב, אנו משיבים בזה את חיותנו. כשאנו דבקים באלו,

אנו עצמנו עולים בכך אל על, עד שאנו דבקים בהוד

אור קדושתו של האין-סוף יתברך שמו לעד’."

  עמוק בתוך הלילה מבאר האדמו"ר לחסידיו את

חשיבותם של סיפורי המעשיות. ללא סיפורי

הצדיקים היו החסידים עסוקים בהסתכלות אל

רגליהם הפצועות, אל נקודות החולשה שיש לכל

אחד ואחד. הסיפורים מאפשרים להביט למעלה,

לחלום, לרקום חזון, להביט בתקווה אל נקודות

החוזקה. 

  אותנו לימד הרב קוק שאמנם רגלינו נטועות על

הקרקע אך לכולנו יש כנפיים, "כַּנְפֵי נְשָׁרִים

אַבִּירִים", שבאמצעותם אנחנו יכולים להמריא:

"עֲלֵה לְמַעְלָה, עֲלֵה. כִּי כּחַֹ עַז לְ, יֵשׁ לְ כַּנְפֵי

רוּחַ, כַּנְפֵי נְשָׁרִים אַבִּירִים". אם להשפיל את

מבטנו אל רגלינו הכואבות או להרים את הראש

ולהסתכל למעלה אל התקוות – זה תלוי רק בנו!
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תגיד לי, מה אתה עושה?

   שם:       

אושר חן

תפקיד : 

מנהל את רפת 
קבוצת יבנה

  עבדתי בחוץ. לפני כשמונה שנים צביקי,

מנהל מש"א באותו זמן, קרא לי לשיחה,

וביקש ממני להציע שלוש אופציות לענפים

שאני מעוניין לעבוד בהם.  כתבתי (אופציה

ראשונה היתה גד"ש), ואז הוא הציע לי

אופציה רביעית - רפת. אמרתי, בסדר.

ננסה. לפני כשנה וחצי "ירשתי" מרון

ברטוב את ניהול הענף.

  להיות מנהל זה לעבוד יותר קשה. האחריות – ענקית,

לבעלי החיים וכמובן גם לאנשים. צריך להיות קשוב

24/7 למה שמתרחש כאן. 

  אני לא מחליט את ההחלטות לבד. אני משתף בהתמדה

את הצוות המצומצם והמורחב בחשיבה ובהחלטות.

השיתוף והערבות ההדדית הם מה שמשך אותי לבוא

לקיבוץ!  הרפת של קבוצת יבנה היא שם דבר גם בשוק.

יש פה מסורת של אנשי מקצוע טובים. וחשוב לי מאוד

להקשיב לבעלי הידע.

  יש הרבה ידע שאני רוכש תוך כדי תנועה. המלחמה,

היתה, ללא ספק, תקופת הלימוד הכי משמעותית.

איך הגעת לעבודה ברפת?
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איך השינוי מעובד ענף למנהל? 

·כמה מלים כלליות על הרפת...
  היעד העיקרי של הרפת הוא לייצר חלב. מגדלים גם

עגלים ועגלות, כדי להמשיך את השושלת. הרפת

נמצאת במעמד ביניים בין "רפת אחת" לבין "רפת

כפולה". כמות החלב שמיוצרת כאן היא מעל 5 מיליון

ליטר בשנה, שזה המון. בעקבות הפעילות בדרום שונתה

מדיניות המכסה, וניתן לייצר כמה שרוצים. אם פעם היו

נותנים קנס גדול על עודפי ייצור מעל המכסה, היום 90

אחוז ממה שמעבר לייצור המתוכנן מגיע לידינו. 

איך התמודדתם עם המלחמה?

בלגן, תבדוק אם העובדים הזרים הגיעו".

אני יכול לצפות בטלפון שלי ממרחק על

מה שקורה בכל אגפי הרפת, וראיתי

שהעובדים רצים לממ"ד, ושהכל בסדר.

במוצ"ש חזרנו במהירות ועד אז כבר גייסו

שלושה עובדים בצו 8, והיינו צריכים

"להמציא את עצמנו" מחדש. ההתגייסות

היתה  יוצאת  מן  הכלל. בין המתנדבים 

היו שלושה בני  נוער שבאו על בסיס יומי ועזרו לתפעל

את המקום. יש לנו נוער נפלא. ראוי לשבח מיוחד רן

לוי, שבדרך כלל עבד בזיתיה, ועזר לי באופן בלתי

רגיל. 

   תוך כדי תנועה עזבו אותנו שלושה מהעובדים הזרים.

החברה שדואגת לנושא הביאה מיד עובדים חדשים

מלאוס, אבל בשבת הראשונה היינו צריכים לחזור

לחליבת יהודים, ואלדד שמעון הכשיר את מכון

החליבה. ביום שלישי קיבלתי את הסטודנטים, והכשרנו

את העובדים הזרים שיחלבו בשבת עם תורן בכיר

מהצוות שלנו, וזה הצליח. כשאני מסתכל על הדברים

במבט לאחור, זה היה טירוף. 

אתגרים נוספים?
  זה יישמע מוזר, אבל הדבר הכי מורכב ברפת הוא

הטיפול בזבל. מי שאמון על הנושא וקנה לו שם של

מומחה ברמה הארצית הוא נדב גדיש. 

  בסוף כל סככה של חולבות יש בריכות אגירה

שאוגרות את הזבל הנוזלי. למזלנו יש לנו גד"ש ומפנים

אליו את רוב הזבל, וכמובן גם לגד"ש שלנו יש דרישות

לזבל ברמה גבוהה. השאיבה והפיזור מתקיימים בעונת

הקציר, ואם אין תקלות, מסיימים תוך חודש. כל הצוות

שלנו מגויס לזה. ראוי לציון דגן חפץ שתורם המון

למבצע הזה. אתמול התחלנו לפזר זבל כי התחילו

לקצור את החיטה לתחמיץ. 

  בשבת שמחת תורה התארחנו אצל האחיין שלי

בפסגת זאב. מיד כשקמתי בבוקר רעות אמרה לי: "יש

טילים היא ראתה בשעון apple watch שלה. לא

עברה דקה ומגיע טלפון משלמה נחליאל: "שמע, יש 

טיפול בזבל לא נשמע כל כך מפתה...
  (בחיוך) הריח מאוד מפתה. מה שמושך זה הנסיעה.

המרחבים. וזה שלנו - זה הכי חשוב. 

-   בקיץ הבא נבנה אי"ה סככות חדשות לעגלות הבקר.

גידול עגלות לא מצריך הרבה התעסקות, רק לספק



אוכל. החל מ-2025 יהיה אסור לגדל על טפחות בגלל

צער בעלי חיים, כי זה פוצע אותם. בנוסף זה דורש המון

עבודת תחזוקה וגורם להפסדים. הסככות יכילו כמות

גדולה יותר של עגלות ויתנו מענה עתידי, או למצב של

הגדלת הרפת, או לשהייה יותר ארוכה של העגלות

שעלולה להתרחש בגלל עיכובים בסחר בתקופה קשוחה

זו. התהליך של האישור לסככות החל לפני 11 שנה,

והיה כרוך בבירוקרטיה מתישה, וסוף סוף בשעה טובה

אנחנו מתקרבים לביצוע. 

- יש לנו תוכניות נוספות לעתיד הקרוב: שיפוץ חצרות

ההמתנה לחליבה. יש מדרך בסככה ה"א ששקע וצריך

להחליף. וכן, בנוסף לפאנלים הסולריים שכבר קיימים,

יוחלפו גגות בשתי סככות על מנת להתקין גם עליהן

פאנלים סולריים. 

ספר על הצוות שלך...

העובדים הזרים: 

  התאילנדים עזבו מיד, למעט עובד אחד, אבל לרוע

מזלו ומזלנו הוא נפצע בתאונה, קיבל עזרה ראשונה

ממאיר אלטמן, אושפז ב"אסותא" עם שטף דם במוח,

וכמובן חזר גם הוא לתאילנד. 

  מהסטודנטים שהגיעו מלאוס אני מאושר. מלבד

חליבה הם עושים את הטיפול השוטף - המלטות

ויונקיה וניקיונות. הם משרים שקט. אני משתדל

להתייחס אליהם כמה שיותר טוב. שיהיו להם

התנאים הבסיסיים ושירגישו בנוח. זה לא רק עניין

פנימי של הרפת, אלא הפנים של המדינה. לא פעם

הם אומרים לי: "אתה כמו אבא שלנו".  הקושי הוא

שעל פי ההסדר עם החברה, תקופת השהות של

הסטודנטים היא 11 חודשים וזה קצר מדי. ולדעתי

היה נכון בעבודות החקלאות לעשות הסדרים

לתקופה ארוכה יותר כדי להכשיר את העובדים

למקצועיות מעבר לעבודות הבסיסיות. עד שהם

קולטים את העבודה – הם כבר עוזבים. 
  ברפת כולם עושים הכל. גם אני. רון ברטוב – הוא

המאביס ו"העוזר הלאומי" שלי. עוזר לי המון בכל

התחומים ואני מתייעץ איתו באופן תכוף בקבלת

החלטות. זכיתי בו. אלדד שמעון – עוסק בעיקר באחזקה

ובטיפול שוטף, והוא איש מקצוע ממדרגה ראשונה. נדב

גדיש - שמו הולך לפניו בעולם הבקר בתור איש מקצוע.

אוהד אפרתי מנהל את היונקיה ועוזר ומייעץ לי בכול

תחום ברפת. אחיעד מובשוביץ, מנהל את האחזקה. איש

מדהים (אני קורא לו "האדמו"ר" – כי הוא הציל אותי

באירוע בריאותי מסכן חיים). 

ב  נוסף לחברי הקיבוץ – מנהל העדר והאחראי על

תחום הבריאות הוא דוד כוכבי, אריאל ברק הוא עובד

כללי ברפת. בעקבות המלחמה החליף את אוהד בניהול  

אושר  ליד מערכת של טלוויזיה במעגל סגור הצופה על כל אגפי הרפת. 

היונקיה ונשאר לעבוד

שם. מיכאל לנדא

פנסיונר מאשדוד,

שעובד שלושה ימים

באחזקה מאשדוד.

ואחרון חביב, מנחם

פלק. מסגר בעל ידי

זהב, שאין דברים כאלו.

צביקה שריד הוא יו”ר

דירקטוריון הרפת. 

איך התוצאות?
  בנושא פריון העדר אנחנו מדורגים בעשיריה הראשונה

של הרפתות. לא יודע למה. אולי בגלל הצוות המדהים,

אולי מזל... התוצאות של הרפת טובות מאוד. היו

יכולות להיות יותר טובות. יש תחומים שאי אפשר

לשפר כי זה מה שיש. אנחנו מקווים שנשתפר.

איזה חלק בעבודה אתה אוהב במיוחד?
הכל. דאגה לכל מה ומי שחי ברפת. 

ולסיום...

 ומה ללמוד. 

ואחרון חביב - מילה

טובה לרעות ולמשפחה:

העבודה הזו מאוד

תובענית ודורשת

זמינות רבה מאוד, וזה

כמובן על חשבון פְּנִיוּת

בבית. התמיכה של

רעות היא מתנה

גדולה!!!
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נשמח לחברים וחברות שיאירו את דרכנו מה לתקן 
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עדכנתי את
מש”א?

 
חברים/תושבים/ בנים ובנות בעצמאות כלכלית!

אני חוזרת ומבקשת
בבקשה, הודיעו לי על יציאה וחזרה ממילואים 

מוקדם ככל שיודעים.
זה יעזור לשיבוץ תורנויות/ שמירות ובכל התנהלות קיבוצית.

שנדע ימים של שקט
דוסי- מש"א

בקשה ממש”א

ל ל ל ל

הבניין שבו נמצאת הדירה של הקיבוץ בקרית
משה – עובר תהליך של תמ"א 35, ובמסגרתו

נסגרו שתי המרפסות בקיר גבס. לדירה אין
חלונות נוספים, ואין דרך לאוורר אותה, ולכן אנו
נועלים אותה. אם בכל זאת מישהו רוצה לעשות

שימוש בדירה - 
פנו אל אחת מאיתנו

. י מיכל ברלב וליאת צנחנ

הדירה בקרית משה



מהנעשה בוועדת צעירים
ועדת צעירים
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דירות צעירים

  ועדת צעירים פועלת במרץ בשבועות האחרונים

במטרה לקדם את שיבוץ הצעירים לחדרים / דירות

שותפים. עבודת הוועדה באה במקביל לצמצום מצאי

הדירות הפנויות ע"ר הבנייה המתקדמת בקיבוץ.

צעירים, עד סיום צבא, ישובצו בע"ה לדירות שותפים

– בשאיפה לשמור על הרכב אורגני של הכיתות.

כפועל יוצא, בחלק מהמקרים ישובצו גם שני דיירים

בחדר אחד בדירה. הוועדה שלחה שאלון לצעירים

בנושא, כדי להבין את הצרכים ולהשתדל לתת מענה

מיטבי (זה הזמן להזכיר למי שטרם מילא את השאלון

– למלא). אנו שמחים לעדכן שרוב מוחלט של

הצעירים משובץ כבר לדירות (חלקן יתפנו לקראת

אמצע יוני וחלקן כבר פנויות עכשיו) ואנו ממשיכים

לפעול, יחד עם המזכירות, למצוא פתרונות נוספים –

אנא היאזרו בסבלנות.

צעירים מברכת על כך. לאור זאת נערך דיון בוועדה

בשאלת התשלום לשנה זאת – המלצת הוועדה היא

לממן 50% מעלות שנה ב במכינה ו 50% ע"ח הסכום

המוקצה ללימודים 'בגין הורים'. ההצעה תובא

לאישור במועצה.

שנת י”ד

פורים

  בחג פורים התקיימה מסיבת פורים ספונטנית

לצעירים, בהמשך למסיבת המשק. הצעירים שמחו

מאוד על ההזדמנות לשמוח ולחגוג יחד.

  בשנים האחרונות יש לא מעט חבר'ה שמעוניינים

להמשיך לשנה נוספת במכינות הקדם צבאיות. ועדת 

  אנו שולחים חיבוק חם לכל צעירינו ומתפללים

לשובם של חיילנו לשלום.

מזכירים, כמו תמיד, אנחנו כאן בשבילכם, לכל דבר

ועניין. 

אוהבים ומעריכים,

ועדת צעירים: 

צורי אריאל, מירב ברלב, טל בגלייבטר, חני רגב,

אבשלום כהן, נעם טחן ולינוי עדיקה.

צאתכם לשלום ובואכם בשלום ! 



נקום ובנינו
הדף השבועי של הקיבוץ הדתי 
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התנועה ואנחנו | חוסן וחינוך

  זכינו לשמוע הלכה למעשה כיצד זה עבד מהימים

הראשונים לפרוץ המלחמה ועדיין עובד במערכות

החינוך בסעד ועלומים. למדנו על בשרנו, כמה

חשובה יצירת שגרה בכלים הישנים והפשוטים, וכיצד

השכילו להבין בשתי הקהילות הנפלאות הללו

שבאמצעות דמויות מוכרות, סביבה קבועה,

השתייכות לקבוצה, שמירת מסורות קהילתיות והרבה

יצירתיות, תשומת לב ואמפתיה, ניתן לצמוח ולקום

גם מהמקומות הקשים ביותר. שמענו משני הקיבוצים

בהתרגשות רבה, על המשמעות הגדולה שחשו

בקהילותיהם מכל המחוות שזכו להן מהקיבוצים

בתנועה, וכמה החיבוק הזה בדמות עוגה לשבת, פתק

ברכה ועוד, השפיעו וחיזקו.

  סיימנו את ההתכנסות עם הרצאתו של אסף גרנות

מ'מהפכת הקשב', הרצאה שעסקה במלכוד הדיגיטלי

הנוצר בתקופה של פחד וחוסר ודאות. עסקנו

בטראומה הקולקטיבית ובייחודה של המלחמה

הנוכחית, בכך שהיא המלחמה הראשונה המתקיימת

בישראל לאחר המהפכה הדיגיטלית. הבנו שבמצב

הנוכחי התודעה שלנו צריכה להיות שנפעל בצורה

אקטיבית כדי להגן עליה בימים אלו, ועל התפקיד

שיש לנו, כמחנכים, בהגנה על התודעה של הילדים

והנוער שלנו. 

  היה כנס עמוס וחשוב ובעיקר הזדמנות להפגש יחד,

לחוש את האחווה והשייכות לתנועה אחת משותפת

ולהצדיע לצוותי החינוך בקיבוצים על העבודה הקשה

שלהם.

  שרה עברון, מזכ"לית תנועת הקיבוץ הדתי

  כנס החינוך השנתי של הקיבוץ הדתי התקיים

השבוע והוא עסק רובו ככולו בנושא החוסן. 

  את הכנס שמיועד לכל צוותי החינוך החברתי

בקיבוצים, פתחה מרים זרביב, מנהלת מחלקת חינוך

ודור צעיר בתנועה, ואמרה: "לצד התייחסות לקשיים

ולאתגרים שהמלחמה והתקופה מביאים איתם,

ביקשנו לתת מקום גם לכוחות הרבים המתגלים

בתקופה זו אצל צוותי החינוך, בקרב הילדים והנוער

וכמובן גם בקהילותינו ובעם ישראל כולו". 

  שיחתה המטלטלת של רותי גרינגליק, אמו של סרן

שאולי גרינגליק ז"ל, שנפל ברצועת עזה במלחמת

חרבות ברזל, עסקה ביכולת לקום מתוך הקושי,

לבחור בחיים ובשמחה גם כשקשה. רותי, שבמקצועה

היא מנחת הורים, האירה נקודת מבט חשובה

בהתייחסות אל האושר בחינוך ילדינו כתוצאה ולא

כמטרה. היא לא טשטשה בדבריה את הקושי והכאב,

אך הציגה את בחירתה כיצד להתייחס אליהם ואיך

להתמודד איתם. השיחה הייתה מרשימה ומפעימה

ביותר.

  משם יצאו צוותי ומנהלי החינוך לסדנת חוסן קצרה

בחלוקה לפי קבוצות גיל ההדרכה. בסדנה ביקשנו

לשתף ולשקף, ואף לתת לגיטימציה, לדרכי

התמודדויות שונות עם אתגרי התקופה, ולהציגם

ככלי עבודה מותאמים גם לעבודה מול ילדים ונוער.

בת עמי זיידל, מנהלת מחלקת חברה וקהילה בתנועה,

הציגה בפני המשתתפים בצורה ברורה שלא משתמעת

לשום פנים את מקומו המשמעותי ביותר של החינוך

בבניית חוסן קהילתי, וחיזקה מאוד את הצוותים

בעבודתם החשובה. 

מרפאה
:

ות המרפאה ו ימים טובים ובשורות טובות, צו הי שי

 mrkyavne@clalit.org.il :טל. 08-8548300, אחות חירום - 050-6998317, איחוד הצלה – 1221, דואל

שעות קבלה  ד”ר מולא: יום א’ 11:00-07:30, יום ב’ 11:00-9:00, יום ג’ 12:15-11:00, יום ה’ 18:00-16:00

שעות קבלה  קבועות: בדיקות דם ומקרים דחופים - כל יום בין 8.30-7.00. 
אחיות: בוקר - ימים א’-ה’ 12.30-9.00, צהרים-ערב:  ימים א’-ד’ 15:00-14:00, יום ה’ 19:00-14:00



דיווח משקי
שלמה נחליאל
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מרכז מזון

  כזכור לכם לפני שנתיים ובמסגרת פעילות

ההשקעות שאנחנו עוסקים בה ואותה מוביל שלמה

אניקסטר, ביצענו השקעה בחברת "עידית". החברה

שמביאה בשורה גדולה בתחום האבקה מכנית,

שמאפשרת לנתק את התלות המוחלטת שקיימת

בחקלאות בכל הקשור להאבקת הדבורים. כחובב

דבש ידוע, יש לי קושי לחשוב על זה, אך ללא ספק

בהסתכלות על עתיד החקלאות, הרעיון נדרש. בניסוי

גדול שנעשה בקליפורניה במטעי פיסטוקים ושקדים,

הוכח כי הפעולות של ההאבקה המלאכותית הביאו

לתוצאות גבוהות בצורה משמעותית, בהשוואה

להאבקת דבורים. לאור זאת, ההנהלה הבכירה של

עידית נמצאת כרגע בארה"ב במסגרת חתימת חוזים

חדשים לעונה הקרובה ואני מעביר לכם ציטוט מתוך

מייל שהעביר מנכ"ל החברה: 

  רגע לפני שתגיעו לאספה לצפות בסיכום ראשוני

של תוצאות המשק בשנת 2023, ועם פרוץ האביב אני

מנצל את ההזדמנות לדווח על שני ענפים עליהם

טרם כתבתי בדיווחים האחרונים ומתאימים באופיים

לעונה.

  "קול התור נשמע בארצנו" (שיר השירים) וגם

צפצופי הרוורס של השופלים המהדקים את בורות

התחמיץ. החיטה שנקצרת, ותיקצר כנראה עד אמצע

השבוע הקרוב, מגיעה משדותינו, אבל גם משדות

שכנים, וממלאת את הבורות. לאור היבולים הגבוהים

השנה, נעשה מאמץ יתר למילוי והידוק הבורות,

ויעידו על כך החברים שהשכימו בבוקר לכסות את

הבורות או ליתר דיוק - לכסות את הגבעות. במרמ"ז

עצמו יתחילו בשבוע הבא בניסיונות הרצה בעגלה

הנייחת, שאמורה להחליף את הסלפים הניידים

בהכנת המזון. מערך העגלה אמור להביא לחיסכון

גדול באנרגיה, באחזקה ובכוח אדם. כזכור לכם

בוודאי מהדיווח על הרפת, השנה לפחות עד סוף

הקיץ, ניתן אישור לרפתות לייצר מקסימום חלב, מה

שמביא לגידול העדרים, ובהתאם, המרמ"ז נדרש

לספק כמויות מזון גדולות מהרגיל ללקוחותינו. בשל

העומס, העבודה נעשית בשתי משמרות לניצול

מיטבי של הסלפים. עם זאת יש לדעת שהתחרות

בענף לא פשוטה, מה שדורש מאתנו התייעלות מצד

אחד, ומצד שני איכות, המאפשרת לנו להוכיח את

הכדאיות והעדיפות של המנה שאנחנו מייצרים.

בנושא האיכות - תזונאים מסייעים לנו להרכיב מנת

מזון שתהיה אטרקטיבית באיכותה ובעלותה. על

הנייר של "מבית" זה נראה פשוט.

  במסגרת ההסתכלות לעתיד נעזרנו בגורם חיצוני

על מנת לתכנן קדימה את צעדינו בתכנון הענף. 

עידית

העבודה האסטרטגית חידדה לנו כי בתחום ענף החלב

בישראל קיימת מגמה של התכנסות, משמע כנראה

שבעתיד גם הרפתות הקיבוציות וגם המושביות

יכפילו או ישלשו את עצמן. עניין זה מגדיל את

ההיתכנות להקמת מרכזי מזון פנימיים ברפתות

עצמן, וייתור המכירה מצדנו. תפקידנו למצוא איזה

ערך מוסף נדע לתת בעתיד לרפתות אלו ובכלל.

התוכנית שהוגשה לנו הוצגה בדירקטוריון הענף,

כולל פעולות מעשיות לביצוע, ואנחנו מתעתדים

להביא אותה להנהלת המשק לדיון. ובינתיים נאחל

לכל הצוות המסור חג אביב שמח ובהצלחה.

“אני מבקש להביא לידיעתכם עדכון משמעותי

מהשטח.

  השנה כפי שהבטחנו, אנחנו עומדים לתת שירותי

האבקה לשטח גדול פי ארבע מאשר בשנה שעברה. 
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כרגע יש לנו לקוחות שמשלמים על קרוב ל- 13,000

דונם (3,200 אקר) וחקלאים נוספים יוצרים קשר

ומבקשים שנבוא להאביק את מטעי הפיסטוק שלהם. 

לקוח מרכזי שעבורו ביצענו פיילוט האבקה בחלקות

בהיקף של 2000 דונם בשנתיים האחרונות ביקש

להגדיל בצורה משמעותית את השטחים, בנוסף למספר

לקוחות - חוזרים וחדשים.

  החורף החם השנה מדגים את התופעה של התפתחות

פריחה מהירה של פרחי נקבות ואי-סנכרון עם פריחת

הזכרים, שלוקחים את הזמן להתעורר (בכל זאת

גברים... ש.נ.). בהיעדר סנכרון פריחה צפויים המגדלים

ליבול מוקטן.”

  מבחינתנו אנחנו ממשיכים לעקוב ולייעץ,

כשלאחרונה קיבלנו זכות למנות חבר דירקטוריון

מצידנו בנוסף לעמדת המשקיף אותה אנחנו מחזיקים

בחברה. החברה עדיין בתהליך התפתחות והדרך עוד

ארוכה ארוכה עם לא מעט קשיים, אבל הפוטנציאל

גדול ויעידו על כך גם אנשי האבוקדו שלנו שהגיעו

לפגישה בחברה, ראו והתלהבו. בתקווה לבשורות

טובות גם בהמשך.

יש שאלות? רוצים לדעת יותר....

היכנסו במוצאי שבת 

https://www.asifa.haderocel..ל
שבת שלום!

נר זיכרון חודש ניסן

אליהו בוכאסטר

מאיר בר שלום

אלחנן איטלי

מיכאל (מייק) נעמן

נגה שטיינר

ישי גדסי

אילזה גינסברג

פרידל שרה גור אריה

תמר נעמן

רמי עפרוני

שמואל נעמן

שרה אקרט

דוד אליעזר אריאל

טובה אדר

ישראל שלמה כהן

אסתר תדהר

אריה וצלר

תשס"ב

תשפ"א

תשל"ד

תשס"ג

תשנ"ח

תשנ"ח

תשס"ב

תשפ”ג

תשנ"ט

תשס"ו

תש"ן

תשע"ב

תשפ”ג

תשמ"ז

תשנ"ד

תשנ"ט

תשע"ו

בניסן

בניסן

בניסן

בניסן

בניסן

בניסן

בניסן

בניסן

בניסן

י"ח 

יח 

כ' 

כ”ב

כ"ג 

כ"ו 

כ"ז 

כ"ח 

ב' 

ו' 

י' 

י"א 

י"ב 

י"ד 
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קישור לאתר עם דברים לזכר הנפטרים ומיקום המצבות:

https://www.asifa.haderocel/
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משולחנו של המזכיר

אספת חברים
  בסעיף הראשון נציג את אלסה ומוטי איילה לקראת

קבלתם לחברות, ובסעיף השני נבחר ועדת קלפי

חדשה. ההרכב המוצע, ליזט עפרוני (מרכזת), אברהם

וייצמן והדס בלנקשטיין מסתמך על החלטת האספה

לעבור להצבעות דיגיטליות. בכל זאת, את קבלת

החברים נעשה בקלפי ידנית עד לסיום ההתארגנות

להצבעה דיגיטלית שתעמוד בדרישות רשמת

האגודות. 

  הסעיף השלישי יעסוק בהלוואות ללקוחות

המדגרה. כידוע יש לנו תקציב להלוואות, וכל עוד

החזרי ההלוואות הישנות מאפשר, אנו מחדשים

הלוואות ללא החלטת אספה. כאשר ההלוואה חורגת

מהתקציב, אנו מבקשים את אישור החברים באספה. 

  בסעיף הרביעי נביא סיכום תמחירי של שנת 2023.

נתחיל בסיכום המשקי, ואם הזמן יאפשר זאת נגיע

גם לתמחיר הקהילה. 

שני הסעיפים האחרונים לא ישודרו בזום והחברים
מוזמנים להגיע לחדר האוכל ולקחת חלק בדיון. 

למרות המעבר לשעון קיץ אנו מנצלים עדיין את

האפשרות להתחיל את האספה בשעה 21:00 ולסיים

בזמן. 

מועצה
בדיון שכלל גם חברים נוספים, מעבר לחברי

המועצה, החליטה המועצה לדחות לפי שעה העסקתם

של פועלי בניין פלסטינאים בפרויקט הבנייה. בדיון

השתתף (בזום) יותם ביננפלד, קבלן הפרויקט

שהסביר את הקשיים שמעורר המצב לגבי התקדמות

הבנייה. הקשיים מתבטאים בעלות גבוהה יותר לכל 

נח חיות

בית והתמשכות הבנייה מעבר לתוכניות. חברים

הביעו את החששות שמעורר המצב הביטחוני ואת

התחושה שהזמן עדיין לא בשל. אם המצב הפוליטי

ישתנה והעסקת פועלים פלסטינאים תיהפך לנורמה

נחדש את הדיון בכך. המזכירות תידרש להשלכות

של ההחלטה על פרויקט הבנייה. 

  בישיבת מועצה קודמת דנו חברי המועצה בחריגות

בנייה של חברים בפרויקט. נציגי המועצה נפגשו עם

חברים שחרגו ושוחחו עימם על מנת לשמוע את

תחושותיהם ולהשמיע את הדברים שנאמרו במועצה.

הנציגים מסרו דיווח על השיחות והמועצה ניסחה

החלטה שמצרה על החריגות, קוראת לחברים לעמוד

בכללים ולהתייעץ עם הגורמים המוסמכים כאשר

ההחלטות נראות לא מספיק ברורות. החלטת

המועצה המנוסחת תישלח ב”דוא"ל חברים”. 

  בסעיף השלישי תוכנן לסיים את הדיון בתקנון

בנייה, והוא יידחה לפגישת המועצה הבאה.

פגישה עם המטה השיתופי
  רכזי המטה השיתופי, יניב הגי (בארי) ודניטו

(זיקים) נפגשו עם חברי המזכירות ונציגים מהנהלת

הקהילה. זו הייתה פגישה ראשונה לאחר פרוץ

מלחמת חרבות ברזל, ומרגשת במיוחד לאור העובדה

(המקרית אמנם) ששני הרכזים משתייכים לקיבוצים

שפונו ושסבלו קשות במלחמה. נציגינו הציגו את

הנושאים שעל סדר יומן של הנהלות הקהילה

והמשק. המפגש עם הרכזים מאפשר לנו להיעזר

בניסיון שנצבר בקיבוציהם ומפנה אותנו לחברים

נוספים במטה התנועה, שהתמודדו עם סוגיות מעין

אלו ורכשו ניסיון בפתרונן. 



אני הפעם הבאה / יהודה עמיחי

יומן השבוע
אספת חברים - מוצ”ש 21:00 (שני הסעיפים האחרונים לא ישודרו בזום).

אֲנִי עוֹמֵד עַכְשָׁו בַּנּוֹף

שֶׁאוֹתוֹ רָאִינוּ יַחְדָּו מִן הַגִּבְעָה:

הָעֵצִים שֶׁנָּעוּ בָּרוּחַ,

כְּנוּעַ אֲנָשִׁים בְּאַחָרִית הַיָּמִים

ָּוְאשֶׁר מֶרְחַקָּם הַקָּרוֹב כָּל-כ

הָיָה לְלא נְשׂא,

וְאָמַרְנוּ,

"חֲבָל שֶׁאֵין לָנוּ זְמַן.

כְּשֶׁנִּהְיֶה בַּפַּעַם הַבָּאָה, נֵלֵ לְשָׁם".

אֲנִי שָׁם.

וְיֵשׁ לִי זְמַן,

אֲנִי הַפַּעַם הַבָּאָה.

 .bimkomon@gmail.com :המערכת: דינה ספראי ואודיה קינסבורסקי. מאמרים שילחו לדואל
 

יש לשלוח חומר עד יום רביעי ב-09:00. 
במקרים חריגים עד רביעי ב-16:00 - בתיאום מוקדם.

על השירים: יצחק ברוכי


